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فریدون حسن

 فحش دادند، سنگ انداختند و رفتند 
همين؟! 

يك هوادار كور شد، يكي هم به كما رفت؛ اينها تلفاتي است كه فعلًا از 
بازي پرسپوليس و تراكتور به جا مانده است. اصلا هم تفاوتي نمي كند 
كه مربوط به كدام طرف ماجرا هس��تند، پرسپوليس��ي يا تراكتوري 

بودنشان هيچ فرقي نمي كند، مهم اين است كه آدم بودند. 
البته گويا اين مهم فقط براي مردم مهم است، چون رسانه ها كه هنوز 
مشغول آتش ريختن روي احساسات دو طرف هستند و مسئولان هم 
انگار مي پسندند كه اوضاع اينگونه باشد. عصر يك شنبه آقايان جلسه 
گذاشتند تا روند بروز اتفاقات را بررسي كنند، اما نتيجه آن اين شد كه 
خطاب به دو تيم گفتند اين كاره�ا بد است و نبايد انج�ام�ش دهيد! 
رس�انه ها هم كه فاز عشق مادر و تعصب برداشته اند و هنوز با روح و روان 
يك ط�رف ماج�را بازي و اينق�در تح�ريك��ش م�ي كنند كه واكنش 

نش�ان دهد و تيتر براي آنها درست كند. 
به زعم آقايان هيچ اتفاقي رخ نداده اس��ت، اصلًا مهم نيست يكي كور 
شده و يكي به كما رفته، فقط اين وسط يك نكته باقي مانده و آن اينكه 
چطور در خصوص برخي بازي ها به سرعت برق و باد جلسه انضباطي 
تشكيل و حكم هم صادر مي ش��ود، اما در خصوص اين بازي خاص با 
اين همه تلفات )بيش از 30 نفر مصدوم به ادعاي آمارهاي خود آقايان( 
هيچ دستوري صادر نمي شود و حتي از محروميت خاطيان هم حرفي 
به ميان نمي آيد. اگر تماشاگري بايد محروم شود، چرا محروم نمي شود 

و اگر مديري بايد پاسخگو باشد، چرا نيست. 
همين سكوت ش��ائبه برانگيز به آتش اختلاف و حواشي بيشتر از قبل 
دامن مي زند. همه مي دانيم كه هر مشاجره و دعوايي يك طرف متهم 
دارد و يك ط��رف قرباني با درصد ب��الا و پايين،  اينج��ا هم همه چيز 
مشخص است، اما چرا اتفاقي رخ نمي دهد؟ چرا حكمي صادر نمي شود 
تا حداقل همه متوجه شوند نمي توانند بيايند و به اسم يك بازي فوتبال 
كم ارزش هم فحاشي كنند، هم سنگ پراني، هم خسارت به بيت المال 
بزنند و هم بروند، حالا اگر يكي كور ش��د مهم نيست، ديگري هم اگر 
به كما رفت خب مقصر خودش بوده، مي خواس��ت به ورزش��گاه نرود، 

مي نشست خانه پاي تلويزيون و بازي را مي ديد. 
اتف�اقات بازي پرسپوليس و تراكت�ور مطمئناً تك�رار ش�دني است. 
اصلًا تص�ور می كنيم كه ط�رف�داران دو تيم از ح�الا منتظ�ر بازي 

فصل بعد هستند. 
تصور می كنيم كه بقيه تيم ه��اي ليگ برتر پاك و منزه هس��تند از 
اين رفتارها، اصلًا يادمان مي رود كه چه س��رهايي در ورزشگاه هاي 
ديگر شكسته ش��ده و چه چشم هايي كور ش��ده، اص�لًا پرسپوليس 
يا تراكت���ور بد روزگار، تم�اشاگ�رانش��ان فح�اش تري��ن ه�واداران 
ف�وتبال؛ باشد، پس حداقل كار اين است كه اين فح�اش ها را جريم�ه 
كنيد. اين سنگ پران ه�ا را كه تص�اويرش���ان كاملًا مشخص است، 
دس��تگير كنيد. چرا اين كار با وج�ود گذش��ت نزديك به دو هفت�ه 

انج�ام نمي ش�ود؟!
چگونه است كه ليزرانداز فولاد آره نا ظرف 24 ساعت دستگير مي شود، 
اما س��نگ اندازهاي آزادي همچنان در تهران و تبريز براي خودش��ان 

جولان مي دهند. 
س��كوت اين روزهاي كميته اخ��لاق و كميته انضباط��ي فوتبال مهر 
تأييدي است بر فحاشي و ضرب و جرح در ورزشگاه ها، سكوتي كه به 
خاطيان چراغ سبز نشان مي دهد كه هر كاري دلتان خواست مي توانيد 

انجام دهيد.

كارت�ال نيام�ده 

دنیا حیدری
      گزارش

بايد با صدرنشين 
لي�گ  قهرمانان 
سرشاخ شود، آن هم براي جبران ناكامي هاي 
بجا مان�ده از گاري�دو و حفظ اندك ش�انس 
حض�ور در مرحل�ه بع�دي اي�ن رقابت ه�ا. 
دفتر هفته هفتم رقابت هاي ليگ نخبگان آس��يا 
كه عصر روز گذش��ته با برگزاري چهار ديدار آغاز 
ش��ده بود، امش��ب با برگزاري دو ديدار باقيمانده 
بسته مي شود، آن هم در شرايطي كه پرسپوليس 
ساعت21:30 در رياض ميهمان الهلال عربستان 
است. تيمي كه در پنج بازي از ش��ش بازي قبلي 
خود برنده بوده و يك بازي را هم با تساوي به پايان 
برده و هيچ باختي در كارنام��ه ندارد، اما با تفاضل 
گل بهتر نسبت به الاهلي،  ديگر نماينده عربستاني 
اين رقابت ها ك��ه صدر ج��دول را در اختيار دارد، 
درس��ت پنج پله بالاتر از پرسپوليسي كه با كسب 
تنها يك برد، سه تساوي و دو باخت، در فاصله 10 
امتيازي از ميزبان امشب خود رده ششم جدول را 
به اشغال خود درآورده اس��ت. جايگاهي كه ادامه 
حضور در آن مي تواند صعود سرخپوشان تهراني به 
مرحله بعد را تضمين كن��د، اما بي ترديد حفظ آن 
اصلًا كار ساده اي نيست، وقتي حريف پرسپوليس 
يك��ي از پرمهره تري��ن و پرامكانات ترين تيم هاي 
آسياس��ت كه برانكو از آن به عن��وان رئال مادريد 
آس��يا ياد مي كرد. تعريفي كه پربيراه هم نيست، 
كه بنا ب��ر ادعاي يكي از رس��انه هاي عربس��تاني، 
اين تيم از فصل گذش��ته تاكنون مبلغي به ارزش 
9 تن طلا)ي��ك تن طلا مع��ادل 56ميليون يورو( 
براي خريد بازيكنان جديد هزينه كرده است! تيم 
ميليون يورويي كه سرمربي آن همين چند وقت 
پيش نيم��ار را كنار گذاش��ت و تأكيد كرد تيمش 
بدون اين بازيك��ن برزيل��ي كوچك ترين ضرري 

متحمل نخواهد شد!
         

 ژرژ ژسوس، اما در اين بازي دو بازيكن تأثيرگذار 
خود را به دليل مصدوميت در اختيار ندارد؛ رنان 
لودي مدافع چپ پاي برزيلي و ميتروويچ مهاجم 
نامدار و گرانقيمت صربس��تاني  و همين مس��ئله 
مي تواند ش��رايط را براي بازي متع��ب احربي در 
س��مت چپ دفاعي الهلال فراهم كند. بازيكني 
كه در بازي با الاخدود نيز به واس��طه مصدوميت 
مدافع برزيلي فرصت عرض ان��دام پيدا كرد. علي 
البليهي، پرحاشيه ترين مدافع آسيا، اما مشكلي 
براي همراهي تيمش در اين دي��دار ندارد و بايد 
ديد ژسوس پرتغالي كه علاقه زيادي به استفاده 

از سيستم 1-3-2-4 دارد در بازي با پرسپوليس 
فرصتي به اين مدافع تيمش مي دهد يا نه.

دورس��ون،  مهاجم جدي��د پرس��پوليس كه بعد 
از حضور كارت��ال روي نيمكت سرخپوش��ان به 
اين تيم پيوس��ته از س��رمربي حريف ب��ه عنوان 
بزرگ ترين دش��من خ��ود ياد مي كن��د و انگيزه 
زيادي براي گلزني به تيم او دارد. بازيكني كه بايد 
ديد با توجه به انگيزه بالايي كه دارد، مي تواند جور 
گل نزدن هاي خط حمله پرسپوليس را در مصاف 

با صدرنشين ليگ  نخبگان بكشد.
         

پرسپوليس بعد از ناكامي هايي كه با گاريدو تجربه 
كرد، اميدوار است با كارتال در مسير موفقيت گام 
بردارد. مربي س��ابق فنرباغچه ك��ه از او به عنوان 
آلترناتيو مورينيو ياد مي شد، اما سر از پرسپوليس 
درآورد. كارتال شروع جالب توجهي با پرسپوليس 
نداش��ت و اولين تجربه حض��ور او روي نيمكت 

سرخپوشان تهراني با تساوي مقابل فولاد در اهواز 
همراه بود، اما بي شك مصاف با الهلال سخت ترين 
و جدي ترين آزمون سرمربي تركيه اي پرسپوليس 
است. مربي كه نيامده بايد خود را براي عبور از سد 
تيمي چون الهلال مهيا كند، آن هم در شرايطي 
كه هنوز نتوانسته به شناخت خوبي از شاگردانش 
دس��ت يابد. با اين حال خوب مي داند در صورت 
نتيجه گرفتن در اندك زمان باقيمانده از مرحله 
نخس��ت ليگ نخبگان تا چه اندازه مي تواند جاي 
پاي خود را در اين تيم سفت كند. اما دست كارتال 
در اين بازي چندان هم باز نيس��ت و پرسپوليس 
وحيد اميري و  اورونوف را به طور قطعي به دليل 
مصدوميت در اين ديدار هم��راه ندارد و وضعيت 
العملود و اميد عاليشاه نيز هنوز مشخص نيست. با 
وجود تمام اين مشكلات كارتال بايد هم تدبيري 
براي خط حمله آتش��ين الهلال با 25 گل  زده در 
شش بازي اخير انديشيده باشد و هم فكري براي 

باز كردن دروازه حريف داش��ته باش��د، آن هم با 
نفراتي كه در طول شش بازي اخير تنها پنج مرتبه 
موفق به گلزني ش��ده اند و همين تعداد گل  زده 
نش��ان مي دهد اصلي ترين معضل او براي كسب 

امتياز در اين بازي خط حمله پرسپوليس است.
         

 بي ترديد پرسپوليس ش��ب سختي را در رياض و 
مقابل الهلال پرمهره درپيش دارد، اما سرخپوشان 
هم حريف دست و پابس��ته اي نيستند و بايد ديد 
كارتال مي تواند با اس��تفاده از توانايي ش��اگردان 
جديدش خاطرات خوش سرخپوشان با دنيزلي 
و برانكو را در اين تيم تك��رار و در همين بدو ورود 
جايي براي خود در دل هواداران پرس��پوليس باز 
كند يا نه. تيمي كه آذرماه و در هفته پنجم مقابل 
الس��د متوقف ش��د تا ثابت ش��ود عبور از سد آن 
انگيزه مي خواهد، چيزي كه بي ش��ك امشب هم 

پرسپوليس دارد و هم كارتال ترك تبار. 

شب سخت كارتال مقابل غول عربستاني
انگيزهپرسپوليسبرابرصدرنشينليگنخبگان

شيوا نوروزي

 پياتزا ارديبهشت به ايران خواهد آمد

آغاز تمرينات تيم ملي واليبال 
از نوروز 1404

تمرينات تيم ملي واليبال كشورمان براي آماده سازي جهت حضور در 
ليگ ملت هاي 2025 از ابتداي سال آينده آغاز خواهد شد. با انتخاب 
روبرتو پياتزا جامعه واليبال و مردم منتظرند تيم متحول شده ايران را 
ببينند. اين در حالي است كه ليگ ملت ها اولين رويداد رسمي است 
كه مرد ايتاليايي س��كان هدايت تيم ملي را برعهده خواهد داشت. 
طبق برنامه، ملي پوشان از نخستين روزهاي س��ال 1404 در اردو 
حاضر خواهند شد. امير خوش خبر، سرپرست تيم ملي برنامه هاي 
تدوين شده را تشريح كرد: »روز شنبه جلسه اي با رئيس فدراسيون 
واليبال و پياتزا )به صورت آنلاين( داش��تيم و روزشمار آماده سازي 
تيم ملي را نهايي كرديم. مقرر شد پس از هفته اول تعطيلات عيد، 
تمرينات تيم ملي با دعوت از بازيكناني كه تيم هايشان به جمع چهار 
تيم ليگ برتر راه پيدا نكرده اند، طبق برنامه هاي تمريني پياتزا زير 
نظر توتولو و مربي بدنساز از سوي كادر مربيان ايراني آغاز شود. در 
اسفندماه پس از پايان مسابقات ليگ برتر، ليستي از بازيكنان گروه 
اول را اعلام خواهيم كرد و در جلسه آنلاين با مربي بدنساز ايتاليايي 
برنامه بدنسازي بازيكنان را در تعطيلات عيد به آنها مي دهيم تا به 
صورت آنلاين تمرينات خود را داش��ته باش��ند و با آغاز تمرينات با 

آمادگي نسبتاً بيشتري به اردو ملحق شوند.«  
خوش خبر در ادامه به نحوه اضافه ش��دن س��اير بازيكنان و س��رمربي 
ايتاليايي اش��اره كرد:  »همچنين در صورت حذف يا پايان كار هر تيم 
در مسابقات ليگ باش��گاهي، بازيكنان ملي پوش آن پس از يك هفته 
تا 10 روز اس��تراحت به اردوي تيم ملي خواهند پيوست، بدين ترتيب 
جمع اردونشينان در تهران كامل و تكميل می شود. با پايان ليگ هاي 
كشورهاي اروپايي، لژيونرها و پياتزا در دهه دوم ارديبهشت ماه در تهران 
حضور خواهند داش��ت. البته به احتمال زياد توتولو زودتر در تمرينات 
حضور خواهد داشت تا تمرينات آماده سازي را به صورت مستقيم برگزار 
 كند. تا بازيكنان لژيونر به اردو نيايند، شكل اردو به صورت كامل نخواهد 
بود، اما چيزي كه مسلم است اينكه پياتزا زودتر از لژيونرها در تمرينات 
تهران حاضر خواهد ش��د. پياتزا تمرينات را يك ماه پيش از حضور در 
اولين هفته ليگ ملت ها با حضور تمامي بازيكنان از جمله لژيونرها به 
صورت رسمي در تهران آغاز می كند و پس از دو هفته تمرين در پايتخت، 
ملي پوشان راهي ايتاليا می شوند. فكر مي كنم براي نخستين بار است 
كه بيش از سه ماه مانده به مسابقات برنامه ريزي اردوها و مسابقات به 

صورت كامل نهايي شده است.«

احتمال ابطال مجامع شطرنج و پزشكي ورزشي وجود دارد

 شكايت بازي نامزدها
پس از انتخابات !

برگزاري مجامع انتخاباتي فدراس��يون ها همچنان يكي از چالش هاي 
ورزش ايران اس��ت، به طوري  كه برگزاري انتخابات فدراس��يون هاي 
شطرنج و پزشكي ورزشي به فاصله يك روز هم با حواشي زيادي همراه 
بوده و برخي از نامزدها تهديد به شكايت كرده اند، تا جايي كه احتمال 
ابطال آنها دور از انتظار نيست. مجمع انتخابات فدراسيون شطرنج روز 
يك شنبه برگزار شد و پس از يك سال و نيم بلاتكليفي، شادي پريدر 
به عنوان رئيس جديد از مجمع رأي اعتماد گرفت. با اين  حال سيدكمال 
جوانمرد يكي از نامزدهاي اين انتخابات، صراحتاً از شكايت به مراجع 
قضايي س��خن گفت. روز گذش��ته نيز انتخابات فدراس��يون پزشكي 
ورزشي برگزار شد؛ از ش��ش نامزد تأييد صلاحيت شده تنها غلامرضا 
نوروزي و سعيد كاظمي در مجمع حضور داشتند كه كاظمي نيز قبل از 
شروع انتخابات انصراف داد. رامين طباطبايي، ابراهيم خادم، سيدرضا 
ميرابوطالب و كرم الله عليمرادي چهار نامزدي هس��تند كه برگزاري 
مجمع روز گذشته اعتراض داشتند و قرار است شكايت شان را از مراجع 

قانوني پيگيري كنند. 
اين چهار نامزد معترض حتي بيانيه اي اعتراض��ي نيز خطاب به وزير 
ورزش منتش��ر كردند: »تأييد صلاحيت نامزدها و ارسال دعوتنامه به 
آنها جهت حضور در مجمع انتخاباتي روز ش��نبه صورت گرفته و اين 
بدان معناست كه به پنج نامزد انتخابات، تنها يك روز كاري جهت انجام 
تبليغات و رايزني با رؤساي هيئت ها فرصت داده شد. اين در حالي است 
كه هنوز شبهات وارده در موضوع بازنشستگي دكتر نوروزي نيز به قوت 
خود باقي است و در صورت ابطال اين مجمع انتخاباتي عجولانه از سوي 
نهادهاي قانوني، متأس��فانه اين اصرار و تعجيل در برگزاري انتخابات 
صرفاً باعث اتلاف بيت المال و س��رمايه كش��ور در اين شرايط سخت 
اقتصادي و تحميل هزينه هاي هنگفت )بابت اياب و ذهاب و تهيه بليت 
هواپيما، اسكان و اقامت 31 رئيس هيئت اس��تاني در تهران و مخارج 

برگزاري مجمع( بر اقتصاد و ورزش كشور گرديده است.«
دعواي اصلي نامزدهاي پزشكي ورزشي بر سر بحث بازنشستگي غلامرضا 
نوروزي است. رئيس فدراسيون مدعي 34 سال خدمت است و مخالفانش 
مدت زمان خدمت او را 36 سال مي دانند. اسبقيان، معاون قهرماني وزير 
ورزش به اين مس��ئله واكنش نش��ان داد و گفت: »هر اعتراضي را حق 
مي دانيم و مورد بررسي قرار مي دهيم. كانديداها مي گفتند آقاي نوروزي 
36 سال سنوات دارد. بررسي ما از دانشگاه علوم پزشكي اين بود كه 34 
سال خدمت دارد و بازنشسته نيس��ت.« نوروزي كه براي سومين دوره 
متوالي بر صندلي رياست فدراسيون پزشكي ورزشي تكيه  زده هم قرار 
است اعتراضات را از طريق مراجع قانوني پيگيري كند: »درباره ادعاهاي 
برخي دوستان از طريق مراجع قانوني، پيگير اين مسائل خواهم بود. هر 
سندي دارند به مراجع قانوني ببرند و از طريق اين مراجع پيگيري كنند. 
اعضاي مجمع افراد فرهيخته اي هستند و من مجدداً از آنها عذرخواهي 

مي كنم. قطعاً اهانت هاي انجام شده را پيگيري خواهم كرد.«

 فراخوان  تجديد مناقصه يك مرحله اى عمومى  همراه با  ارزيابى كيفى (فشرده)

اداره كل راهدارى و حمل و نقل جاده اى استان قم   در نظر دارد نسبت به برگزارى مناقصه از طريق سامانه تداركات الكترونيكى 

دولت جهت اجراى پروژه ى ذيل اقدام نمايد: اداره كل راهدارى و حمل و نقل جاده اى استان قم

مبلغ تضمين شركت در مناقصه   (ريال)مبلغ برآورد  (ريال)موضوعرديف

51,317,451,7382،565،872،587تهيه تابلو اخطارى،انتظامى ، مسيرنماى ارتجاعى ونصب در راههاى حوزه استحفاظى استان قم 11403

كليه مراحل برگزارى مناقصه از دريافت اسناد تا  ارائه پيشنهاد مناقصه گران  و بازگشايى پاكت ها  از طريق درگاه الكترونيكى دولت( ستاد)به آدرس WWW.setadiran.ir  انجام خواهد 
گرديد و لازم اسـت مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلى، مراحل ثبت نام در سـايت مذكور و دريافت گواهى امضاى الكترونيكى را جهت شركت در مناقصه  محقق سازند.          

تاريخ انتشار مناقصه  در سامانه  روز دوشنبه 1403/11/15 مى باشد.
   نوع تضمين شركت در مناقصه :
ضمانت نامه بانكى يا واريز وجه 

    مهلت زمانى دريافت اسناد: 
از ساعت 12:00 روز دو شنبه مورخ  1403/11/15 تا  ساعت 19:00 روز يك شنبه مورخ 1403/11/21

   مهلت زمانى ارائه پيشنهادها:
تا ساعت 19:00روز دو شنبه مورخ 1403/12/06 در سامانه ستاد بارگزارى گردد.

   تاريخ بازگشايى پاكت هاى ارزيابى كيفى : 
بازگشايى ارزيابى مناقصه گران رأس ساعت8:00 روز سه شنبه مورخ 1403/12/07 باز و توسط كميته فنى بازرگانى مورد رسيدگى قرار خواهد گرفت.

   محل و زمان بازگشايى پيشنهاد ها : 
ساعت 11:00 روز سه شنبه مورخ 1403/12/07 در محل سالن جلسات اداره كل برگزار و در بستر سامانه ستادايران بازگشايى مى گردد.

جهت كسـب اطلاعات بيشـتر متقاضيان مى توانند به پايگاه ملى اطلاع رسـانى مناقصات به نشـانى http:\\iets.mporg.ir  مراجعه و يا با شـماره تلفـن 7- 37780426-  025                                                
تماس حاصل فرمايند.

    ارائه پاكت الف به آدرس :  قم - انتهاى بلوار عمار ياسر – بلوار تعاون  - مجتمع ادارات – اداره كل راهدارى و حمل و نقل جاده اى     -    شماره نمابر : 02537775583
شناسه آگهى:1877843            مركز تماس سامانه ستادايران جهت انجام مراحل عضويت در سامانه : (شماره پشتيبانى سامانه: 1456 )

نوبت  اول

تقابل ليگ برتري پيمان اكبري و بهروز عطايي، سرمربيان سابق تيم ملي واليبال را بهروز عطايي، سرمربي 
فولاد سيرجان با برتري مقابل پيكان به س��ود خود خاتمه داد. تيم هاي پيكان تهران و فولاد سيرجان 
ايرانيان در چارچوب ديدار معوقه هفته چهاردهم ليگ برتر واليبال، عصر يك شنبه به مصاف هم رفتند 
كه در پايان اين ديدار شاگردان بهروز عطايي در فولاد موفق شدند با حساب 3 بر يك به پيروزي برسند. 
از نكات جالب توجه اين ديدار حضور مجتبي ميرزاجانپور، دريافت كننده قدرتي پيكان در نيم فصل اول 
در تركيب تيم فولاد بود. محمد موسوي، ستاره تيم سيرجان هم در اين بازي به دليل مصدوميت غايب 
بود. بعد از اين بازي پيمان اكبري كه از نتيجه ناراضي بود در ميكس��دزون حاضر نشد تا به خبرنگاران 

پاسخ دهد. علاوه بر اين اجازه نداد مجتبي ميرزاجانپور، كاپيتان پيكان هم به ميكسدزون برود. 
بهروز عطايي، سرمربي فولاد سيرجان در پايان اين مسابقه گفت: »تا چند هفته خوب نبوديم و البته در 
برخي بازي ها هم خيلي خوب بوديم، اما براي رسيدن به برتري، آن چيزي را كه لازم است ارائه نكرديم. 

كم دقتي در واليبال ما رايج است.«

 جدال مربيان سابق تيم ملي را عطايي برد

تيم ملي فوتسال ايران اواسط اسفند ماه و سه روز بعد از پايان رقابت هاي ليگ در تورنمنت برزيل شركت  مي كن��د، اما با توجه ب��ه اينكه ليگ10 اس��فند تمام مي ش��ود و       چهره
بازيكنان 11 اسفندماه در اردو حاضر خواهند شد تا 13 اسفندماه در تورنمنت برزيل به ميدان 
بروند  هيچ فرصتي براي ريكاوري وجود ندارد و اين مهم ترين دغدغه شمسايي براي آماده سازي 
شاگردانش براي مسابقات مهم تر است: »در گذشته هفته اي چهار روز اردو داشتيم و آخر هفته 
در ليگ بازي مي كرديم. حالا طي يك سال تنها 60 فيفادي داريم كه با رفت وآمدها مي شود 
48 روز. به همين دليل ملي پوش��ان در اردوها فقط فرصت هماهنگي دارن��د، اما با توجه به 
پيشرفت كشورهاي آسيايي، به خصوص اندونزي و عربستان، بايد برنامه ريزي داشته باشيم. 

بايد نوع بازي روز دنيا و تيم هايي چون برزيل و آرژانتين را به بازيكنان نشان دهيم تا در همان 
مسير پيش برويم و در عين حال نبايد حضور در هيچ تورنمنتي را از دست بدهيم، چراكه 

بازيكنان ما بايد در ديدارهاي دوستانه به ميدان بروند.«
سرمربي تيم ملي فوتسال ايران با اشاره به پيش��رفت رقباي آسيايي ايران تأكيد كرد اگر 
تلاش نكنيم همه چيز را از دست مي دهيم: »عربس��تان ضمن بهره  بردن از بزرگ ترين 
مربيان جهان از بازيكناني چون پالي در ليگ داخلي خود استفاده مي كند و اندونزي هم 
كه در حال پيشرفت با مربيان بزرگ دنياس��ت،  از تورنمنتي با حضور آرژانتين ميزباني 
مي كند. اتفاقاتي كه نش��ان مي دهد اگر تلاش نكنيم همه چيز را از دس��ت مي دهيم.« 
اصلي  ترين خواسته شمسايي، اما هنوز جذب دس��تيار خارجي تراز اول است: »ما واقعاً 
به مربي خارجي نياز داريم، اما بايد كسي را بياوريم كه كاربلد باشد. فوتسال ما ظرفيت 
خوبي دارد و نيازمند يك »جنس خوب« است. فرصت هايي براي جذب مربي خارجي 
داشتيم كه نتوانستيم از آن استفاده كنيم، ولی اميدوارم پيگيري ها در اين خصوص 
ادامه داشته باشد. ميگل آندرس قبل از جام جهاني قول داد به ايران بيايد، اما بعد 
از جام جهاني سرمربي تيم ملي هلند تغيير كرده بود و مي خواست سرمربي باشد، 
نه كمك. گزينه  بعدي هم مربي شايسته اي بود، اما فدراسيون توان پرداخت مبلغ 

درخواستي او را نداشت.«

 بي پولي و عدم حمايت اسپانسرها مشكل ساز شده اند

تمايل به واليبال نشسته به خاطر گراني ويلچر!
 فوتسال ايران به مربي خارجي تراز اول نياز دارد

تلاش نكنيم همه  چيز را از دست مي دهيم

بسكتبال باويلچر ايران از بي توجهي  اسپانس��رها به اين رش��ته و گراني       بازتاب
تجهيزات رنج مي ب��رد. با وجود اينكه بس��ياري از توان يابان جوان 
پتانسيل حضور در اين رشته را دارند، اما هزينه بالاي تهيه ويلچر 
آنها را به س��مت رش��ته هاي ديگر از جمله واليبال  نشس��ته سوق 
مي دهد. اين همان نكته اي است كه دبير انجمن  بسكتبال باويلچر 

به آن اشاره كرده است. 
جعفر محمدپور در گفت وگو با ايسنا در خصوص كنار كشيدن تيم ها 
از ليگ دسته  اول به دليل مشكلات مالي اظهار داشت: »رقابت هاي 
ليگ دسته اول بس��كتبال باويلچر در حالي با حضور پنج تيم برگزار 

شد كه يكي از تيم ها به دليل مشكلات مالي و عدم حمايت اسپانسر 
از اواسط ليگ انصراف داد.«

دبير انجمن بس��كتبال باويلچر با اش��اره به گران��ي تجهيزات تأكيد 
كرد:  »يكي از مش��كلات اين رش��ته عدم حمايت اسپانسرها و گران 
بودن ويلچر اس��ت. در حال حاضر قيمت ويلچر ايراني 160 ميليون 
و خارج��ي 280 تا 300 ميليون اس��ت و خريد آن براي بس��ياري از 
ورزشكاران جهت ورود به اين رشته بسيار سخت است. از سوي ديگر 
عدم حمايت اسپانسرها باعث شده تيم ها امكان پرداخت ورودي براي 
شركت در ليگ برتر و تمايل به تيمداري نداشته باشند، به همين خاطر 

پشتوانه هاي زيادي در اين رشته نداريم.«
محمدپور گفت كه مش��كلات ب��ه همين جا ختم نمي ش��ود و حتي 
تيم ها نيز ح��ق ورودي ليگ را پرداخت نمي كنن��د: »عدم پرداخت 
ورودي توس��ط برخي تيم ها يكي ديگر از مشكلات اين رشته است. 
در حال حاضر از پنج تيم ش��ركت كننده در ليگ برتر تنها س��ه تيم 
ورودي پرداخت كرده اند و اين مسئله مشكلات زيادي را براي داوران 
بسكتبال باويلچر ايجاد كرده است، به طوري كه اكثر داوران به خاطر 
اينكه مسابقات در شهرستان هاي مختلف برگزار مي شود، مجبورند 
از جيب خود هزينه كنند. چون كلاس بندي در اين رش��ته برحسب 
نوع معلوليت و سايز بازيكنان متفاوت اس��ت در نتيجه امكان اينكه 
يك بازيكن بتواند از ويلچر بازيكن ديگري استفاده كند، وجود ندارد 
و هر بازيكن بايد ويلچر خاص خود را داش��ته باشد. بنابراين فعاليت 
در اين رشته نسبت به واليبال نشسته س��خت تر است و بازيكنان به 
جاي فعاليت در بسكتبال باويلچر ترجيح مي دهند بدون صرف هزينه 

سنگين به سمت واليبال نشسته بروند.«


